
OQB–實踐自主學習（學習建議） 

 

網上試題學習平台（OQB）除了可讓教師向學生派發評估外，學生同樣可以為自己新增評

估，並有測驗、練習和溫習三種評估模式選擇。本學習建議會介紹學生介面中的三個頁面，

包括 、  及 ，幫助學生實踐自主學習。 

 

教師可直接與學生分享以下內容，並鼓勵他們善用網上試題學習平台進行自學。 

 

 

我的評估 

 

 頁面顯示的是同學還未完成，而且未到限期的評估，當中包括教師派發給你們的

評估及同學自己新增的評估。 

 

 
 

 

同學可於  頁面篩選評估，從而達到以下目的︰ 

 

➢ 集中進行特定科目的評估，針對性地改善特定科目的學習表現 

 

➢ 完成所有測驗模式的評估，作為考試前的最後準備 

 

➢ 首先完成所有教師派發的評估，避免過了限期後評估會消失 

 

  

 

評估名稱 

作者 

科目 

模式 

 

限期只會出現在教師派發的評估 



新增評估 

 

同學可於  頁面製作不同科目的自學評估。 

 
 

於製作自學評估前，同學可按  檢視自己於特定科目的 

作答情況，從而計劃如何把該科目的所有題目完成。 

 

 

 
 

按上圖的步驟開始製作自學評估，並按  進入以下頁面。 

步驟二 

選擇評估課題 

步驟一 

選擇科目 

步驟三 

選擇作者 

步驟四 

選擇程度、

語言、年份

及其他選擇 



 

 
 

按  後，新增的評估會顯示於  頁面。 

 

如果想立即進行該評估，可按 。 

 

 

  評估模式 

 

  測驗︰答案於完成整個評估後才能檢視 

- 作為學校考試或測驗前的自我評估 

- 對個人學習表現有整體了解，從而改變學習策略 

 

  練習︰答案於回答每條試題後顯示 

- 作為每週學習後的小溫習 

- 由於回答每條試題後都獲得回饋，可有效改善學習表現 

 

  溫習︰直接檢視試題內容及答案，無須作答 

- 作為新課題的預習或用於鞏固基本概念 

- 可透過分析答案了解課題的學習重點 

  

步驟一 

為自學評估輸入標題 

步驟二 

設定試題數目，系統

會自動調整作答時間 

步驟三 

選擇評估模式及語言 



檢視評估及報告 

 

 頁面會按科目顯示同學已經完成的評估，包括教師派發的評估及自學評估。 

 

 
 

同學可於  頁面篩選評估。 

 

 

  
 

如果想檢視評估的報告，可按方格內的 ，進入以下的報告頁面。 

 

按不同條件篩選評估或更改排序設定 

 

評估名稱 

作者 

科目 

模式 



 
 

透過以上的四種分析報告，同學可以了解自己的學習表現。 

 

 
 

 

同學可於  頁面的評估方格內按 ，進入該評估 

頁面，比較自己選擇的答案及正確答案，從而檢討自己答錯的原因。 

 

 

透過不同分析報告調整自

己的學習策略與計劃 



 
 

除了檢視特定評估的報告外，同學亦可於  頁面按右上方的 

，進入以下頁面。 

 

 

 
同學可按年度檢視自己已提交的評估列表，從而了解自己學習的進度。 

 

 

總結 

 

要實踐自主學習，同學需要掌握自己的學習表現及進度，並透過反思和檢討調整自己的學習

策略與計劃，以獲得更好的學習表現。利用網上試題學習平台（OQB）中的新增評估及檢視

報告功能，同學可更靈活地制定自己的學習計劃，達到自主學習的效果。 

 

 

 

 

 

 

 



OQB – Implementing Self-Directed Learning (Learning Idea) 

 

Besides being used by teachers to distribute papers to students, students can also create papers 

by themselves on OQB, and there are three paper types to choose from:  test, exercise and 

revision. This learning idea will introduce the three pages in student interface, including 

,   and , that help students implement self-directed 

learning.  

 

Teachers can directly share this learning idea to students, encouraging them to use OQB for self-

learning. 

 

My Paper 

 

 page displays the papers which students have not yet finished, including assignments 

and self-study papers.  

 
 

 

Students can filter their papers in the  page so as to achieve the followings: 

 

➢ focus on finishing the papers of a subject to improve the learning performance of that 

subject 

 

➢ finish all papers of test type as the final preparation before exams 

 

➢ finish all papers distributed by teachers first to avoid the disappearance of papers 

after the deadline 

  

 

Paper title 

Author 

Subject 

Paper type 

 

Deadline will only be displayed in Assignments 



Create Paper 

 

Students can create papers of different subjects in the  page. 

 
 

Before creating papers, students can click  to view 

their performance in particular subject, so as to make a plan for answering  

all questions of that subject.  

 

 

 

Start to create the paper with the above steps, and click  to enter 

the page below. 

Step 2 

Select the topic 

of the paper 

Step 1 

Select the subject 

Step 3 

Select the 

authors 

Step 4 

Select the level, 

language, years 

and other 

setting 



 

 
 

After clicking , the newly created paper will display in the  page.  

Students may click  to enter the paper immediately. 

 

 

  Paper type 

 

  Test: Answers displayed after submission of paper 

- Use as self-assessment before school exams or tests 

- Have a holistic understanding of your learning performance,  

so as to adjust your learning strategies 

 

  Exercise: Answers displayed after submission of individual question 

- Use as revisions of weekly learnings 

- Improve your learning performance based on the feedback 

you get after answering each question 

 

  Revision: For self-study only, answers displayed together with questions 

- Use as a preview of new topics or basic concepts consolidation 

- Understand the learning focus of a topic by analysing the answers 

 

  

Step 1 

Enter the title of the 

paper 

Step 2 

The system will adjust 

the time allowed 

when you set the 

number of questions 

Step 3 

Select the paper type 

and language 

 



View Paper / Report 

 

 page displays the finished papers of a subject, including assignments and self-

study papers. 

 
Filter the papers in the  page.  

 

 

  

To view the assessment report, click  in the box to enter the following report 

page. 

 

Filter papers according to 

different factors or change 

the sorting setting 

 

Paper title 

Author 

Subject 

Paper type 



  
 

Students can understand their own learning performance through the above four types of 
analysis reports. 

 
 

Students can click  in the  page to enter the  

above assessment page, compare the answers they chose and the correct 

answers to review the reasons for wrong answers. 

 

Adjust learning strategies 

and plans with the help of 

different analysis reports 



 
 

In addition to viewing the reports of particular paper, students can also click the 

 at the top right in the  page to enter the 

following page. 

 

 

 
 

Students can view the list of papers they have submitted annually to understand their 

learning progress. 

 

 

Conclusion 

 

To implement self-directed learning, students need to grasp a full picture of their own learning 

performance and progress, and adjust their learning strategies and plans through reflection and 

review to obtain better learning performance. Using the functions of creating paper and viewing 

reports in OQB, students can flexibly design their own learning plans to achieve effective self-

directed learning. 


